
Notat Økonomiudvalget 19.02.2024 Kenneth F. 
Christensen - oplever SSP en ændring i unges brug af 
stoffer 
 

 

 

 

Spørgsmål 
Kenneth F. Christensen spurgte til, om SSP oplever en ændring i unges 

brug af euforiserende stoffer. 

 

 

Svar 
SSP-samarbejdet oplever ikke en ændring i omfanget af unges brug af 

euforiserende stoffer. 

 

Der gennemføres jævnligt en såkaldt ungeprofilundersøgelse, der 

omhandler unges trivsel, sundhed mv., herunder unges brug af 

euforiserende stoffer. Gennem de seneste år er der en stabil tendens til at 

en meget høj andel af de ældste skolebørn (98-99 pct.) ”kun” har prøvet 

alkohol og hash, hvis de har prøvet noget. 

 

SSP-samarbejdet har ikke meget kontakt med aldersgruppen 16+. 

Oplevelsen hos Kriminalpræventivt Team, der har mere kontakt til den 

gruppe er, at der florerer mange historier på ungdomsuddannelserne om at 

”alle bruger noget”. Kriminalpræventivt Team vurderer, at der i høj grad er 

tale om sociale overdrivelser og flertalsmisforståelser (altså når man tror, 

de fleste bruger stoffer, men i virkeligheden er det kun et mindretal, der gør 

det). 

 

Kriminalpræventivt Team oplever således heller ikke en ændring i omfanget 

af unges brug af euforiserende stoffer. 
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